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Protokół nr 9/18 

z XLI sesji Rady Gminy Sośno 

z dnia 16 października 2018 r. 

 

Posiedzenie sesji odbyło się w Gminnym Domu Kultury w Sośnie. 

Obrady trwały od godz.1000 do godz. 1345. W sesji uczestniczyło 13 radnych (nieobecni: 

Anna Jaginiak oraz Wanda Gackowska). 

Ponadto udział wzięli: 

▪ Wójt Gminy Sośno – Leszek Stroiński;  

▪ Sekretarz Gminy Sośno – Piotr Dobrzański;  

▪ Skarbnik Gminy Sośno – Elżbieta Romot. 

W części spotkania uczestniczyli również zaproszeni goście: 

▪ Starosta Powiatu Sępoleńskiego – Jarosław Tadych; 

▪ Dyrektor Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim – Edwin Eckert; 

▪ Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Sośnie – Marcin Grubicki. 

Pod obrady sesji zaproponowany został następujący porządek: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Wybór sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacje: 

- o pracy komisji stałych w okresie między sesjami; 

- informacja o działaniach Wójta Gminy oraz realizacji interpelacji i wniosków 

zgłoszonych na poprzedniej sesji; 

- informacje o realizacji obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych przez radnych oraz 

Wójta Gminy Sośno, Skarbnika Gminy Sośno, Sekretarza Gminy Sośno oraz osoby 

wydające decyzje administracyjne w imieniu wójta. 

6. Zgłaszanie interpelacji i wniosków przez radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone podczas obrad. 

8. Informacja o przygotowaniu gminy do sezonu zimowego oraz przedstawienie przez 

Starostę Powiatu Sępoleńskiego planów dotyczących utrzymania dróg powiatowych.  

9. Informacja Przewodniczącej Rady Gminy – podsumowanie VII kadencji RG. 

10. Podjęcie uchwał: 

- w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu na 2018 rok; 
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- w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej budżetu Gminy 

Sośno na lata 2018 – 2028; 

- zmieniająca uchwałę w sprawie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania  

problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii; 

- zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Sośno; 

- w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej; 

- w sprawie sprzedaży nieruchomości niezabudowanej w Wąwelnie, stanowiącej własność 

Gminy Sośno; 

- w sprawie projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków w Gminie 

Sośno.  

11. Wolne wnioski i zapytania. 

12. Odpowiedzi na wnioski i zapytania zgłoszone podczas obrad. 

13. Zakończenie obrad.  
 

 

 

 

 

Przebieg obrad: 

Ad.1. 

Otwarcie obrad.  

 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Krystyna Wąsik otworzyła i przewodniczyła obradom 

sesji. Powitała pana wójta – Leszka Stroińskiego, pana sekretarza – Piotra Dobrzańskiego, 

panią skarbnik – Elżbietę Romot, radnych, sołtysów oraz wszystkich zaproszonych gości 

tj. Starostę Powiatu Sępoleńskiego – Jarosława Tadych, Dyrektora Zarządu Drogowego 

w Sępólnie Krajeńskim – Edwina Eckert oraz Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej 

w Sośnie – Marcina Grubickiego.  

 

Ad.2. 

Stwierdzenie quorum. 

 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca Rady Gminy – Krystyna Wąsik 

poinformowała, że na ustawowy skład Rady Gminy Sośno tj. 15 radnych – obecnych jest 

13 radnych, tym samym stwierdziła prawomocność obrad. 

Wójt podczas sesji poprosił o wycofanie projektu uchwały w sprawie sprzedaży 

nieruchomości niezabudowanej w Wąwelnie, stanowiącej własność Gminy Sośno. 

Wyjaśniając, poinformował, iż pozostawia projekt uchwały do rozpatrzenia oraz 

przeanalizowania nowej Radzie Gminy Sośno. 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy w porządku obrad sesji zaproponowała 

przenieść pkt. 9 na pozycję przed ostatnią po odpowiedziach na wnioski i zapytania zgłoszone  
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podczas obrad. Z uwagi na ograniczony czas Starosty Powiatu Sępoleńskiego oraz Dyrektora 

Zarządu Drogowego, pani Krystyna Wąsik wniosła także zmianę w porządku obrad 

przenosząc pkt. 8 dotyczący utrzymania dróg powiatowych w naszej gminie zaraz po pkt.4 tj. 

przyjęcia protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

W wyniku głosowania porządek obrad wraz ze zmianami został przyjęty przez 

radnych jednogłośnie. 
 

 

 

 

 

Ad.3. 

Wybór sekretarza obrad. 

 

Wybranym sekretarzem obrad sesji został Radny – Zbigniew Struwe. 

Ad.4. 

Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Sośno – Pani Krystyna Wąsik, poinformowała radnych, 

że każdy miał możliwość zapoznania się ze sporządzonym i podpisanym protokołem XL 

sesji, który zgodnie z Regulaminem Rady Gminy znajdował się w biurze obsługi Rady oraz 

opublikowany został w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Sośno.  

Do protokołu z poprzedniej sesji nie wniesiono żadnych uwag i tym samym został 

jednogłośnie przyjęty przez Radę Gminy. 

 Zgodnie z wcześniej wprowadzonymi zmianami w porządku obrad, Przewodnicząca 

Rady Gminy, poprosiła Dyrektora Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim 

o przedstawienie informacji dotyczącej naprawy dróg powiatowych przebiegających przez 

teren Gminy Sośno. 

Pan Edwin Eckert podczas posiedzenia Rady Gminy Sośno na wstępie swego wystąpienia, 

podziękował wszystkim za owocną współpracę. Poinformował, iż średnio 25,3 % dróg 

o nawierzchni bitumicznych przebiega przez teren Gminy Sośno, dodając, iż z 214 

przepustów drogowych 60 pozostaje na terenie naszej gminy.  

Dyrektor Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim oznajmił, że w całej swojej karierze 

zawodowej, nie miał zaszczytu realizować wydatków w kwocie 30.444.470,00 zł., na które 

składają się środki własne powiatu sępoleńskiego, dotacja ze środków państwa, przeznaczona 

na dofinansowanie zadań związanych z usuwaniem skutków klęski żywiołowej z 2017 roku 

oraz pomoc finansowa udzielona przez inne jednostki samorządu terytorialnego w kwocie 

265.000,00 zł w tym 31.000,00 zł stanowi wsparcie finansowe ze strony Gminy Sośno 

w ramach pomocy udzielonej powiatowi na realizację zadań własnych. Pan Edwin Eckert 

poinformował, iż zadania inwestycyjne realizowane przez powiat sępoleński na trenie Gminy  
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Sośno w oparciu o wspomniane środki finansowe w roku bieżącym obejmują przebudowanie 

odcinków dróg: 

▪ Płosków – Sośno (długość odcinka 3 km); 

▪ Obodowo – Sośno (długość odcinka 4,005 km); 

▪ Wąwelno – Tuszkowo (długość odcinka 4 km); 

▪ Tonin – Wąwelno (długość 600 m); 

▪ Mierucin (długość 2.191 km).  

Dyrektor Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim omówił także na jakim etapie jest 

realizacja przebudowy dróg wspomnianych wyżej odcinków, zapewniając, iż w dniu 17 

października 2018 roku rozpoczną się prace w miejscowości Mierucin.  

Podkreślił, że jeżeli aura w dalszym ciągu będzie nam sprzyjać, tak jak dotychczas, to termin 

15 grudnia br. na zrealizowanie zaplanowanych inwestycji jest terminem realnym do 

spełnienia.  

Stwierdził, że jesteśmy świadkami tworzącej się historii, gdyż w jednym sezonie 

wykonawczym, zostanie zrealizowane ponad 20,4 % ogólnej długości dróg powiatowych 

przebiegających przez teren Gminy Sośno.  

Łączna wartość zadań omawianych kategorii realizowanych na trenie Gminy Sośno, równa 

jest kwocie niemalże 15.500.000,00 zł, co stanowi około 54% całości wartości inwestycji po 

nawałnicowych. 

Dodał, iż na ten rok także zaplanowane jest wykonanie trzeciego etapu budowy chodnika w 

miejscowości Szynwałd; obecnie trwają procedury przetargowe.  

 Następnie Starosta Powiatu Sępoleńskiego – Jarosław Tadych ze swojej strony dodał, 

iż dwa zadania polegające na remoncie dróg Sośno – Sitowiec oraz Sośno w kierunku 

Wąwelna o łącznej długości 5,5 km, które zostały zaplanowane na przyszły rok, nie są 

zagrożone na chwilę obecną.  

Starosta korzystając z okazji w imieniu własnym oraz Przewodniczącego Rady 

Powiatu, złożył najserdeczniejsze podziękowania włodarzom gminy za owocną czteroletnią 

współpracę na rzecz dobra mieszkańców, a także za obiektywne spojrzenie na sprawy 

powiatu i gminy. 

 Po wystąpieniu starosty głos zabrali również: 

▪ radny Zbyszek Struwe podziękował Staroście Powiatu Sępoleńskiego, za dokonanie 

korekty przebudowy dróg powiatowych; prosił jednocześnie o niezaprzestawanie 

remontowania dalszych odcinków jezdni na terenie Gminy Sośno.  

▪ wiceprzewodnicząca Mariola Narloch szczerze podziękowała panu Edwinowi Eckert 

za uwzględnienie w planach remontowych drogi w Mierucinie. Ze swojej strony skierowała  
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również podziękowana staroście sępoleńskiemu, przyznając, że przez jakiś czas w okresie 

trwania jej kadencji miała wrażenie, że Gmina Sośno traktowana była po macoszemu.  

Zwróciła uwagę, iż zostaliśmy zauważeni z powodu tego, co nas spotkało i dotknęło, czyli 

przez nawałnicę, która odkryła wiele zachowań ludzkich.  

▪ radny Ryszard Badziński podziękował Dyrektorowi Zarządu Drogowego w Sępólnie 

Krajeńskim oraz Staroście Powiatu Sępoleńskiego za remont odcinka drogi jak również za 

prawidłową wycinkę zadrzewienia w sołectwie Dziedno. 

▪ radny Mariusz Kuszewski w przeciwieństwie do swoich przedmówców w stronę pana 

Edwina Eckert skierował słowa krytyki odnośnie firm, które usuwają drzewa przy drogach; 

wykonywaną pracę ludzi zatrudnionych w firmach pełniących usługi robót budowlanych, 

porównał do epoki kamienia łupanego.  

Prosił również o omówienie planowanej budowy obwodnicy Sępólno Krajeńskie – Kamień 

Krajeński na najbliższe lata.  

▪ Przewodnicząca Rady – Krystyna Wąsik podziękowała Staroście Powiatu 

Sępoleńskiego – Jarosławowi Tadych oraz Dyrektorowi Zarządu Drogowego – Edwinowi 

Eckert, za dobrą i miłą czteroletnią współpracę. Wyraziła przekonanie, że w przyszłym roku 

ze strony starostwa, również zostaną poczynione wszelkie starania w pozyskiwaniu 

dodatkowych funduszy na remont dróg w naszej gminie.  

 W dalszej części spotkania wójt poinformował, że od przyszłego roku, jeżeli uda się 

zrealizować zaplanowany remont nawierzchni jezdni o długości 5 km, nasza gmina liczyć 

będzie około 20 km dróg nowej kategorii. 

Podziękował Staroście Powiatu Sępoleńskiego – Jarosławowi Tadych oraz Dyrektorowi 

Zarządu Drogowego – Edwinowi Eckert za owocną współpracę, życząc szczerze panu 

Edwinowi Eckert dodatkowego doposażenia w sprzęt, który pozwoli Zarządowi Drogowemu 

sprawniej wykonywać swoją pracę. 

 Starosta Powiatu Sępoleńskiego – Jarosław Tadych odpowiadając na pytanie radnego 

– Mariusza Kuszewskiego wyjaśnił, iż wszystko zależy od tempa przygotowanej 

dokumentacji, która na dzień dzisiejszy jest już opracowywana. Dodał, iż budowa 

zaplanowana jest na lata 2020 – 2024 rok, więc jeszcze trochę czasu pozostało na 

dopracowanie szczegółów. 

Zapewnił, że na chwilę obecną budowa obwodnicy Sępólno Krajeńskie – Kamień Krajeński, 

nie jest zagrożona.  

 Wówczas Dyrektor Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim – Edwin Eckert 

podziękował za miłe słowa kierowane ze strony wójta, przewodniczącej  
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i wiceprzewodniczącej Rady Gminy oraz radnych, po czym nawiązując do uwag radnego 

Mariusza Kuszewskiego, podziękował mu za zwrócenie uwagi w bardzo istotnej sprawie. 
 

 

 

 

Ad.5 

Informacje z pracy komisji stałych oraz wójta w okresie między sesjami. 

 

  Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła przewodniczących komisji oraz Wójta Gminy 

Sośno o przedstawienie informacji z pracy między sesjami. 

W związku z powyższym informacje z pracy w okresie między sesjami złożyli kolejno: 

– Przewodnicząca Komisji Finansów, Planowania Budżetu i Spraw Socjalnych – radna 

Joanna Siódmiak – Niemczewska; 

– Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Bezpieczeństwa i Ochrony Przeciwpożarowej – radny 

Ryszard Badziński.  

Kontynuując podziękował członkom komisji za miłą współpracę podczas posiedzeń komisji 

przez okres 3 lat. Dodał, że podziękowania również należą się wójtowi, sekretarzowi, 

skarbnikowi oraz pani Jolancie Lapke, która już jako były pracownik Urzędu Gminy Sośno, 

zawsze służyła uczynnością i uprzejmością. 

  Z uwagi na wspólne posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu wraz 

z Komisją Rewizyjną informację z prac komisji stałych przedstawił Przewodniczący Komisji 

Oświaty Kultury, Zdrowia i Sportu – radny Józef Opas.  

  Przewodnicząca zapytała, czy radni mają jakieś pytania do przedłożonych informacji.  

Zebrani nie wnieśli uwag odnoszących się do przedstawionych tematów poruszonych podczas 

posiedzeń komisji. 

  W dalszej części Wójt Gminy Sośno – Leszek Stroiński przedstawił zgromadzonym, 

zestawienie podjętych działań w okresie międzysesyjnym od dnia 14 września 2018 roku 

do dnia 16 października 2018 roku oraz sposób załatwienia interpelacji i wniosków 

zgłoszonych na poprzedniej sesji. 

  Dodatkowo podczas swego wystąpienia podziękował paniom z Koła Gospodyń 

Wiejskich z terenu naszej gminy za udział w warsztatach kulinarnych z gęsiny, które 

zorganizowane zostały w Gminnym Domu Kultury w Sośnie przez panią Agnieszkę Kłopotek 

z Instytutu Zootechniki w Kołudzie Wielkiej.  

  Wójt Gminy Sośno także prosił, aby w przyszłym roku większa liczba seniorów 

z naszej gminy uczestniczyła w Wieczorze Seniora organizowanego w Więcborku, gdyż jest 

to okazja spotkać się ze znajomymi i miło wspólnie spędzić czas. Dodał, że zostały 

zwiększone środki na realizowanie w przyszłości tego typu spotkań dla seniorów, licząc, że 

zainteresowanie mieszkańców z Gminy Sośno będzie większe niż dotychczas.  
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  Dodatkowo nie krył radości z powodu uczestnictwa w podsumowaniu Gminnego 

Konkursu „Estetyka Zagrody Wiejskiej” w Gminnym Domu Kultury w Sośnie, które dzięki 

sponsorom (Starostwo Powiatowe w Sępólnie Krajeńskim, Urząd Gminy Sośno, BS 

Więcbork) udało się zorganizować. Podkreślił, że konkurs cieszy się dużym 

zainteresowaniem i wyraził przekonanie, że warto realizować tego typu konkursy, gdyż dzięki 

temu, nasza gmina staje się z roku na rok coraz piękniejsza. 
    

 

 

 

 

Informacje o realizacji obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych przez radnych oraz 

wójta, skarbnika, sekretarza Gminy Sośno, kierowników gminnych jednostek 

organizacyjnych oraz osób wydających decyzje administracyjne w imieniu wójta.  

 

  Przewodnicząca Rady Gminy Sośno – Krystyna Wąsik, poinformowała, iż Wojewoda 

Kujawsko – Pomorski w Bydgoszczy przesłał w dniu 11 października 2018 roku, informację 

dotyczącą oświadczenia majątkowego złożonego przez przewodniczącą Rady Gminy, 

w której stwierdza, iż wymagane oświadczenie pani Krystyny Wąsik, zostało złożone zgodnie 

z terminem określonym w ustawie o samorządzie gminnym; w oświadczeniu tym stwierdzono 

niewielkie uchybienia, do których wyjaśnienia zostały już złożone.  

  Dodała, iż do dnia 15 października 2018 roku Naczelnik Urzędu Skarbowego 

w Sępólnie Krajeńskim, nie przekazał wyników analizy oświadczeń majątkowych radnych 

Gminy Sośno za rok 2017, złożonych do dnia 30 kwietnia 2018 roku oraz złożonych na 

2 miesiące przed końcem kadencji tj. 16 października 2018 roku.  

  Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że radni wypełnili obowiązek ustawowy 

w zakresie składania oświadczeń majątkowych.  

  Następnie Wójt Gminy Sośno omawiając realizację obowiązku złożenia oświadczeń 

majątkowych przez skarbnika, sekretarza, kierowników gminnych jednostek organizacyjnych 

oraz osób wydających decyzje administracyjne w imieniu wójta poinformował, 

iż oświadczenia majątkowe zostały złożone w terminie.  

Ponadto podkreślił, iż w związku z zakończeniem kadencji, zobowiązany był złożyć 

Wojewodzie Kujawsko – Pomorskiemu w Bydgoszczy swoje oświadczenie majątkowe 

do dnia 16 września 2018 roku tj. 2 miesiące przed upływem kadencji.  

Kontynuując wypowiedź poinformował, iż Naczelnik Urzędu Skarbowego w Sępólnie 

Krajeńskim oraz Naczelnik I Urzędu Skarbowego w Bydgoszczy do dnia 15 października 

2018 roku nie przekazali wyników prowadzonej analizy danych zawartych w oświadczeniach 

majątkowych. W związku z powyższym należy stwierdzić, że zobowiązane osoby właściwie 

wypełniły obowiązek ustawowy w zakresie złożenia oświadczeń majątkowych.  
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Ad.6. 

Zgłaszanie interpelacji przez radnych.  

 

  W trakcie posiedzenia Wiceprzewodnicząca Rady Gminy – Mariola Narloch 

w imieniu rodziców oraz sołtysa z miejscowości Mierucin, zwróciła się z prośbą do wójta 

o umieszczenie we wsi wiaty, która umożliwiłaby dzieciom oczekującym na przyjazd 

autobusu schronić się przed działaniem złych warunków atmosferycznych.  
 

 

 

 

Ad. 7.  

Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone podczas obrad. 

 

  Odpowiadając na zgłoszoną interpelację przez wiceprzewodniczącą, pan Leszek 

Stroiński – Wójt Gminy Sośno, poinformował, iż w tym roku na pewno postawienie wiaty nie 

nastąpi, gdyż niezbędne są środki finansowe, których na tę chwilę Urząd Gminy Sośno nie 

posiada.  

Podkreślił, iż niezbędna jest wizja pracownika merytorycznego urzędu, który określiłby 

położenie i zasadność przystanku autobusowego. 

Poprosił także sołtysa o wskazanie centralnego punktu, w którym przystanek miałby być 

zlokalizowany. 
 

 

 

 

Ad. 8. 

Podjęcie uchwał: 

 

– w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu na 2018 rok 

Przewodnicząca Rady Gminy Sośno – Krystyna Wąsik w związku z brakiem uwag do 

projektu uchwały poddała pod głosowanie.  

W głosowaniu jawnym udział wzięło 13 radnych obecnych na sali obrad. Za podjęciem 

uchwały głosowało 13 radnych. 

Uchwała Nr XLI/269/18 w sprawie zmian w budżecie gminy stanowi załącznik do protokołu.  

– w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej budżetu 

Gminy Sośno na lata 2018 – 2028 

Po przedstawieniu przez panią skarbnik treści uchwały, radny Zbigniew Struwe zgłosił 

wniosek formalny o odstąpienie od czytania obszernego uzasadnienia powyższej uchwały, 

gdyż wszyscy radni posiadają objaśnienia do zmian wprowadzonych w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej budżetu gminy.  

Wniosek radnego został przyjęty przez Radę Gminy jednogłośnie. Ze względu na brak uwag 

do projektu uchwały, Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie.  
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W głosowaniu jawnym udział wzięło 13 radnych obecnych na sali obrad. Za podjęciem 

uchwały głosowało 13 radnych. 

Uchwała Nr XLI/270/18 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej budżetu 

Gminy Sośno stanowi załącznik do protokołu.  

Treść kolejnych uchwał przedstawiał Sekretarz Gminy Sośno – Piotr Dobrzański: 

– zmieniająca uchwałę w sprawie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie; w głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 

Uchwała Nr XLI/271/18 zmieniająca uchwałę w sprawie gminnego programu profilaktyki 

i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii stanowi 

załącznik do protokołu. 

– zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Sośno 

Po przedstawieniu treści uchwały dyskusji nie podejmowano i uchwałę przyjęto 

jednogłośnie; w głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 

Uchwała Nr XL/272/18 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Sośno 

stanowi załącznik do protokołu.  

– w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie; w głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 

Uchwała Nr XLI/273/18 w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej stanowi 

załącznik do protokołu. 

– w sprawie projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

w Gminie Sośno 

Przewodnicząca Rady Gminy Sośno – Krystyna Wąsik ze względu na brak uwag do 

projektu uchwały poddała pod głosowanie.  

W głosowaniu jawnym udział wzięło 13 radnych obecnych na sali obrad. Za podjęciem 

uchwały głosowało 13 radnych. 

Uchwała Nr XLI/274/18 w sprawie projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków w Gminie Sośno stanowi załącznik do protokołu. 

 Następnie przed przystąpieniem do analizowania kolejnego punktu porządku 

posiedzenia przewodnicząca ogłosiła 5-cio minutową przerwę.  
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Ad.9. 

Wolne wnioski i zapytania. 

 

 W dalszej części posiedzenia głos zabrał sołtys Sitna– Sławomir Krężołek, pytając się 

na jakim etapie są rozmowy dotyczące wież wiatrowych mających powstać na trenie Gminy 

Sośno.  

 Następnie Wiceprzewodnicząca Rady Gminy – Mariola Narloch przeprosiła osoby, 

które ewentualnie uraziła przez okres trwania kadencji, jednocześnie dziękowała wszystkim 

swoim wyborcom, którzy w nią wierzyli, za to, że miała możliwość zdobyć ogromne 

doświadczenie w byciu radną i przekonać się jak odpowiedzialna jest ta funkcja. 

Podziękowała również Przewodniczącej Radzie Gminy Sośno – Krystynie Wąsik, kolegom 

i koleżankom radnym, wójtowi gminy, Dyrektorowi Zakładu Gospodarki Komunalnej 

w Sośnie – Marcinowi Grubickiemu, sekretarzowi, pani skarbnik oraz wszystkim 

pracownikom urzędu za uprzejmość oraz włożony trud w pełnieniu swoich codziennych 

obowiązków. Dziękowała za lata owocnej współpracy, a także życzyła sił do dalszej pracy 

w samorządzie gminnym.  

Przytaczając słowa św. pamięci Mieczysława Droboszewskiego: „władzą trzeba się dzielić” 

poprosiła, aby osoby, które w najbliższej przyszłości będą rządzić w naszej gminie, 

postępowały zgodnie z cenną myślą byłego Wójta Gminy Sośno.  

 Do podziękowań również dołączyła się radna Joanna Siódmiak – Niemczewska, 

apelując jednocześnie do wójta – Leszka Stroińskiego o dołożenie wszelkich starań 

zapobiegających ponoszeniu przez Gminę Sośno kosztów związanych z utylizacją odpadów 

złożonych na prywatnej posesji w miejscowości Skoraczewo.  

Radna wyraziła rozżalenie, że przez nierozwagę mieszkańca naszej gminy dojść może do 

niesprawiedliwego zrzucenia odpowiedzialności na Gminę Sośno. 

 W dalszej części radny Józef Opas oraz radna Dorota Ostrouch, podziękowali 

wszystkim osobom, z którymi mieli okazję przez okres czterech lat współpracować.  

Dorota Ostrouch ze swojej strony dodała, iż osobom kandydującym do Rady Gminy Sośno 

ustępuje miejsca. Chciałaby, aby inni przekonali się na czym polega bycie radnym.  

 

Ad. 10. 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania zgłoszone podczas obrad. 

 

 Odnosząc się do wniosku sołtysa Sitna – Sławomira Krężołek, Wójt Gminy Sośno 

wyjaśnił, iż wszelkie procedury zmierzające do budowy wież wiatrowych na terenie gminy 

były procedowane zgodnie z prawem i w granicach prawa z zachowaniem wszystkich 

przepisów mających na celu bieżącego informowania społeczeństwa naszej gminy.  
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            Dodał, iż Urząd Gminy zrealizował opracowanie miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego.  

Natomiast dalsze postępowanie związane z budową wież wiatrowych leży po stronie 

inwestora. Na dzień dzisiejszy inwestor uzyskał sześć z czternastu pozwoleń na budowę 

zaplanowanej inwestycji.  

 Poinformował, że nie jest w stanie określić w jakim terminie rozpocznie się budowa 

wież wiatrowych, ponieważ część pozwoleń jest analizowanych przez wojewodę kujawsko – 

pomorskiego ze względu na dokonywane odwołania przez mieszkańców.  

 Następnie wójt wytłumaczył radnej Joannie Siódmak – Niemczewskiej, iż osoby, 

które są odpowiedzialne za złożenie na terenie ich posesji niebezpiecznych odpadów, do 

końca nie pozostaną bezkarne. Podkreślił, iż w przypadku konieczności usunięcia ich przez 

Urząd Gminy Sośno, domagać się będzie zwrotu poniesionych kosztów. W chwili obecnej 

Urząd Gminy wyczekuje odpowiedzi od Samorządowego Kolegium Odwoławczego 

w Bydgoszczy. 

Niestety w przepisach prawa jest tak, iż w przypadku uchylania się sprawców 

od odpowiedzialności karnej, nieszczęście spada na gminę w ramach wywozu zastępczego, 

która musi to wykonać w celu uniknięcia jakichkolwiek zagrożeń dla środowiska. 

Wójt wyraził obawę, że postepowanie może toczyć się latami.  
 

 

 

 

Ad. 11. 

Informacja Przewodniczącej Rady Gminy – podsumowanie VII kadencji Rady Gminy. 

 

 Przewodnicząca Krystyna Wąsik przedstawiła sprawozdanie za okres czterech lat 

trwania VII kadencji Rady Gminy Sośno. Wspomniała o ilości: odbytych sesji, podjętych 

uchwał, powołanych komisji oraz zespołu ds. przygotowania wyborów ławników sądowych.  

 Na sam koniec swojego wystąpienia, podziękowała wójtowi, pani skarbnik, 

sekretarzowi, radnym oraz sołtysom za cztery lata trudnej i bardzo odpowiedzialnej pracy. 

Wyraziła przekonanie, że dla samorządowców problemy społeczności lokalnej były, są 

i pozostaną problemami niezwykle istotnymi, wymagającymi skutecznej pomocy oraz 

rzetelnych działań uwzględniających specyfikę funkcjonowania gminnego samorządu.  

 Wszystkim, z którymi miała okazję współpracować dziękowała za wysiłek włożony 

na rzecz rozwoju naszej gminy.  

 Następnie Wójt Gminy Sośno – Leszek Stroiński, także zaprezentował sprawozdanie, 

w którym ujęte zostało wiele istotnych informacji głównie dotyczących działań 

inwestycyjnych przez wójta w okresie czterech lat.   

 



 12 

 

 

 Wszystkim, którzy włączali się czynnie w realizację zadań stawianych przed 

samorządem gminnym serdecznie dziękował.  

Wyraził przekonanie, że Rada Gminy Sośno VII kadencji nie ma powodu wstydzić się tego 

czego dokonała przez okres czterech lat. 

 Z całego serca podziękował swoim pomocnikom tj. pani skarbnik i sekretarzowi za 

wsparcie i cenne rady, podkreślając wielokrotnie, że człowiek sam, nie jest w stanie wiele 

zdziałać. 

Podkreślił, iż pracownikom Urzędu Gminy Sośno również należą się podziękowania, którzy 

swoje obowiązki wykonują z należytą dokładnością i zaangażowaniem.  

 Wszystkim osobom biorącym udział w wyborach samorządowych ubiegających się 

o mandaty, życzył powodzenia.  

 W dalszej części Przewodnicząca Rady Gminy, każdemu radnemu z osobna oraz 

Wójtowi Gminy Sośno, wręczyła podziękowania za pełną zaangażowania pracę dla dobra 

społeczności lokalnej jednocześnie dziękując za wysiłek włożony w działanie na rzecz 

rozwoju naszej gminy. Życzyła dalszych sukcesów w życiu osobistym i społecznym. 

 Wójt Gminy Sośno wręczył podziękowanie Przewodniczącej Rady Gminy Sośno, 

dziękując za bardzo owocną i niezwykle satysfakcjonującą współpracę, która była inspiracją 

do wielu działań. Życzliwość, zrozumienie i udzielana w każdym czasie pomoc, okazała się 

być nieoceniona oraz wzmacniała przekonanie o zasadności wyznaczanych i realizowanych 

zadań w imieniu i na rzecz mieszkańców Gminy Sośno.  

 Na samo zakończenie posiedzenia sesji wzruszające było wystąpienie Pani Jolanty 

Lapke – niezastąpionego, byłego już niestety pracownika Urzędu Gminy Sośno. 

Profesjonalizm, który reprezentowała podczas sumiennie wykonywanych, codziennych 

obowiązków, związanych z obsługą Biura Rady pokazał, iż osoba, która przejmuje po pani 

Jolancie obowiązki, ma wysoko postawioną poprzeczkę.  

Wspaniałego stażu szczęśliwej emerytce pogratulowali Wójt Gminy Sośno – Leszek 

Stroiński, Przewodnicząca Rady Gminy – Krystyna Wąsik, Wiceprzewodnicząca Rady 

Gminy – Mariola Narloch, radni oraz sołtysi, życząc dużo satysfakcji w życiu osobistym, 

spełnienia wszystkich najskrytszych marzeń jak również wielu dokonań na skalę dzisiejszych 

potrzeb. 
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Ad.12. 

Zakończenie obrad. 

 

  W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła 

posiedzenie sesji.  

  Kończąc obrady Przewodnicząca Rady Gminy Sośno poinformowała, iż sesja odbyta 

w dniu 16 października 2018 roku była prawdopodobnie ostatnią sesją, przypominając 

jednocześnie radnym, iż ich kadencja trwa do 16 listopada 2018 roku. 

  Uwieńczeniem posiedzenia sesji było wykonanie pamiątkowego zdjęcia radnych 

VII kadencji Rady Gminy Sośno.  

 

 

Sekretarz obrad:     Przewodnicząca Rady Gminy: 

 

Zbigniew Struwe      Krystyna Wąsik 

 

 

 

 

 

 

 

Protokolant: Agnieszka Daniluk  


